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访员注意：子女问卷由家长（主要照顾人）代答。
Note to Enumerator: Child questionnaire must be answered by parents (major caregiver).
CA. Basic Information 基本情况
【CAPI】问所有年龄孩子
【CAPI】Ask children of all age

CA1_1. The child’s year of birth is? ____ Year 孩子的出生年是？______年
CA1_2. The child’s month of birth is? ____ Month孩子的出生月是？_______月
【访员注意】请与CAPI加载的出生年份进行对照，若差距太大，请受访者再次确认。
【Note to Enumerator】Please compare to the year of birth loaded by CAPI and ask the respondent to confirm again if the difference is too big
【CAPI】自动从家庭问卷T表加载出生年份。
【CAPI】Load the year of birth from Table T of the household questionnaire.
[变量名：birthy；变量标签：出生年份]
[变量名：birthm；变量标签：出生月份]

CA1a. 年龄【CAPI】根据出生年份计算年龄为____岁。
Age 【CAPI】Age based on year of birth is ____
[变量名：age；变量标签：年龄]

CA2. 【CAPI操作】子女问卷编号_________
【CAPI Operation】Child Questionnaire ID_____
[变量名：sampleid；变量标签：问卷编号]

CA3. Proxy respondent’s ID代答人编码：__________
【CAPI】提供家庭问卷T1表同住家庭成员选单。
【CAPI】Provide the T1 list of co-residing family members from the household questionnaire.
[变量名：proxy, proxycode, proxysp；变量标签：代答人，代答人编码，代答人（其他注明）]

CA3_ADD. The child’s gender is孩子的性别是？ 
1. Male 男
5. Female女 
【访员注意】请与CAPI加载的性别进行对照，若不一致，请受访者再次确认。
【Note to Enumerator】Please compare to the gender loaded by CAPI and ask the respondent to confirm again if they are different
【CAPI】自动从家庭问卷T表加载性别。
【CAPI】Automatically load gender from Table T of the family questionnaire.
[变量名：gender；变量标签：性别]

CA6. What is the child’s current weight?  _____ jin
孩子现在的体重是？_______斤
【访员注意】体重单位为斤而不是公斤。
【Note to Enumerator】The unit of weight is jin (0.5 kg) rather than a kilogram.
【CAPI】允许小数点后1位，最小值0.1，最大值200.
【CAPI】 Record to one decimal place. The minimal number is 0.1 and the maximal is 200.
[变量名：weight；变量标签：现在体重（斤）]

CA7. What is the child’s current height? _____ cm
孩子现在的身高是？_______厘米
【CAPI】允许小数点后1位，最小值0.1，最大值200.
【CAPI】 Record to one decimal place. The minimal number is 0.1 and the maximal is 200.
[变量名：height；变量标签：现在身高（厘米）]

CA9_ADD1. Has the child attended any self-funded early education classes? 
孩子是否上过自费的早教班？
[bookmark: OLE_LINK122][bookmark: OLE_LINK123]1. Yes 是	           5. No 否
[变量名：earlyeduw2；变量标签：出生后是否上过自费的早教班]

CA9_ADD2. Do you plan to send your child abroad for education? 
您是否打算把孩子送到国外或境外去念书？
1.Yes打算      	2.No不打算		        3.Not thought of it yet没想过
[变量名：studyabroad；变量标签：是否打算送孩子到境外念书]

CA10. Who is the child’s major caregiver? (MC, three at most)
孩子目前主要由谁照顾？ （可多选，最多三项）
1. Father孩子的父亲			
2. Mother孩子的母亲			
3. Grandparents 孩子祖父母/外祖父母
4. Other relatives其它亲属			
5. Maternity matrons/baby-sitters 月嫂/保姆			
6. Child-care center or other child-care organization 育婴中心或其它托儿机构
7. Other, please specify________其他，请说明__________
[变量名：pcaregiver1；变量标签：三岁前的主要照顾人1]
[变量名：pcaregiver2；变量标签：三岁前的主要照顾人2]
[变量名：pcaregiver3；变量标签：三岁前的主要照顾人3]
[变量名：pcaregiversp；变量标签：三岁前的主要照顾人（其他注明）]

CA11. Overall, how do you think your child’s current health condition is?
总体而言，您认为孩子目前的健康状况如何？
[bookmark: OLE_LINK128][bookmark: OLE_LINK129][bookmark: OLE_LINK135][bookmark: OLE_LINK133][bookmark: OLE_LINK134]1. Very bad 很不好     
2. Bad 不太好     
3. Fair 一般      
4. Good 好      
5. Very good 很好	
[变量名：health；变量标签：健康状况]

CA12. How many times did the child go to hospital due to illness last year? ____ times
去年，孩子去医院看病几次？______次
【CAPI】整数，最小值为0，最大值为50.
【CAPI】Integer, with a minimum value of 0 and a maximal value of 50.
[变量名：nhospital；变量标签：过去一年因病去医院的次数]

CA13. Has the child been hospitalized due to illness last year? 去年，孩子是否因病住过院？
1. Yes是	    
5. No否
[变量名：inhospital；变量标签：过去一年是否因病住院]

CA13_ADD1. In the past 12 months, have you administered antibiotics to your child for symptoms of cold, fever, or cough? 过去12个月，您是否因孩子有感冒、发烧或咳嗽症状，自行使用抗生素药物？
1. Yes 是
5. No 否【跳至CA14】【Skip to CA14】
[变量名：atb；变量标签：过去一年是否自行使用抗生素药物]

CA13_ADD2. How did you obtain these drugs?
请问您是通过何种渠道获取这些药物？
1. Prescription drug residues from past medical visits 过往就医处方药物残余
2. Pharmacy purchase 药店购买
3. Internet purchase互联网购买
4. Obtained from friends and family 亲友处获得
5. Purchased from private clinics 私人诊所购买
6. Other ways 其它途径
[变量名：atbgain；变量标签：获取抗生素药物的渠道]

CA14. Is the child insured by the social basic medical insurance?
孩子是否参加了社会基本医疗保险？
1. Yes是		    
5. No否
[变量名：smedicare；变量标签：是否参加社会基本医疗保险]

CA15. Have you bought any commercial medical insurance for the child? 
孩子是否购买了商业医疗保险？
1. Yes是		    
5. No否
[变量名：bmedicare；变量标签：是否购买商业医疗保险]

CA16. Where is your child’s current place of household registration? 孩子现在的户口所在地是？
【访员注意】“没有户口”指在中国没有落户，也没有其他国籍。
【Note to Enumerator】“Not registered” refers to the child who has not been registered yet, but he/she does not have a foreign nationality either.
1. In Shanghai, _____District 上海，____________区
【续问CA16_ADD】【Continue to CA16_ADD】
【CAPI注意：删除“县”，并把选项17的崇明县改为崇明区】
【CAPI Note: delete “County” and replace Option 17 Chongming County with Chongming District】
[bookmark: OLE_LINK17][bookmark: OLE_LINK18]2. In another province, ________ Province 外省，____________省
【CAPI提供省份列表】【CAPI Provide the list of provinces】
【跳至CA17】【Skip to CA17】
3. Not registered 没有户口【跳至CA19】【Skip to CA19】
4. The child has a foreign nationality (including Hong Kong, Macau and Taiwan) 
已取得其他国藉或身份（包括港澳台）【跳至CA19】【Skip to CA19】
[变量名：hukoupl；变量标签：当前户口所在地]
[变量名：shhukoudist, shhukoudistcode, shhukoudistname；变量标签：当前上海户口的所在区/县，当前上海户口的所在区/县编码，当前上海户口的所在区/县名称]
[变量名：hukouprov, hukouprovcode, hukouprovname；变量标签：当前户口所在地省份，当前户口所在地省份编码，当前户口所在地省份名称]

CA16_ADD. In which year did the child obtain his or her current Shanghai household registration? 孩子现在的上海户口是哪一年获得的？
1. Since born自出生时就获得了
[bookmark: OLE_LINK126][bookmark: OLE_LINK127]5. _________ Year 年
【CAPI】此题结束后跳至CA19
【CAPI】Skip to CA19 after this question
[变量名：shhukoutm；变量标签：上海户口获得的时间]
[变量名：shhukouy；变量标签：上海户口获得的年份]

【CAPI】此题仅问现在为外地户口的人，即CA16=2。
【CAPI】This question is only for those who are registered outside Shanghai, i.e. CA16 = 2.
CA17_ADD. Whether the child's current household registration location belong to the urban, suburban, or rural area? 孩子现在的户口所在地属于城市、城镇还是农村？
【访员注意】城市、城镇和农村的定义由被访者判断
【Note to Enumerator】The definition of the urban, suburban, and rural areas are decided by the respondent
1. Urban 城市
3. Suburban 城镇
5. Rural 农村
[变量名：hukoupltype；变量标签：当前户口所在地类型]

CA18. What is your child’s current household registration status孩子现在的户口性质是？
1. Non-Agricultural 非农户口	      
2. Agricultural 农业户口	          
3. Resident account (not distinguished between agricultural or non-agricultural) 居民户口（不区分农业或非农）
[变量名：hukou；变量标签：当前户口性质]

CA19. Where is the child living now? 孩子现在在哪里？
1. In Shanghai 上海
2. In another province, _____ Province 外省，__________省
[bookmark: OLE_LINK140][bookmark: OLE_LINK141][bookmark: OLE_LINK142][bookmark: OLE_LINK143]【CAPI加载省份列表】【CAPI Load the list of provinces】【跳至CA21】【Skip to CA21】
3. Outside Mainland China (including Hong Kong, Macau, and Taiwan
境外（含港澳台）【跳至CA21】【Skip to CA21】
[变量名：residpl；变量标签：当前居住地]
[变量名：residprov, residprovcode, residprovname；变量标签：当前居住地省份，当前居住地省份编码，当前居住地省份名称]

【CAPI】若孩子不是在上海出生（从W1加载变量p_M1Bplace, p_M2Bplace,…/p_M21Bplace, p_M22Bplace,...）则续问此题，否则直接跳至CB1前的CAPI甄别。
【CAPI】If the child was not born in Shanghai (load variables p_M1Bplace, p_M2Bplace,.../p_M21Bplace, p_M22Bplace,... from W1) then continue asking this question. Otherwise, skip directly to the CAPI screening before CB1.
CA20_ADD. In what year did the child come to Shanghai? ____ Year
孩子是哪一年来到上海的？______年
[bookmark: OLE_LINK25][bookmark: OLE_LINK26]【访员注意】若孩子过去曾有多次来沪长期居住（“长期”指至少连续三个月以上），请以最近这一次来沪时间为准。
【Note to Enumerator】If the child has come to Shanghai several times in the past for long-term residence ("long-term" means at least three consecutive months), please refer to the most recent visit to Shanghai.
[变量名：shresidy；变量标签：来上海居住的年份]

CA21. How often do you meet with the child on average? 
您和这个孩子平均多长时间见一次面？
1. Once every few years 几年一次     
2. Once every year 一年一次     
3. Once every six months 半年一次     
4. Once every three months 三个月一次     
5. Once a month每月一次    
6. Once a week 一周一次
[变量名：chmeet；变量标签：与孩子见面频率]


CB. Aged 3 or above三岁以上
【CAPI】只有孩子年龄达到3岁或以上，才问此部分。否则跳至CD部分前的CAPI甄别。
【CAPI】Only ask this part if the child is aged 3 or above. Otherwise, skip directly to the CAPI screening before CD.

CB1_ADD1. Has the child attended any paid training/interest classes in the past 12 months? 孩子在过去的12个月是否上过需要付费的培训班/兴趣班？
1. Yes 是
5. No 否【跳至CB1_ADD3】【Skip to CB1_ADD3】
[变量名：earlyeduly；变量标签：过去一年是否上过需要付费的培训班/兴趣班]

CB1_ADD2. Which of the following types of training/interest classes are your child attending? (MC)
请问上的是下列哪类培训班/兴趣班（可多选）？
1. Math 数学类
2. Foreign language 外语类
3. Chinese 语文类
4. Things like Chinese Piano, Go, Calligraphy and Painting琴棋书画类
5. Things like dancing and physical exercise舞蹈体育类
6. Others (please specify) _____ 其他（请说明）_____________
[变量名：train1；变量标签：培训班/兴趣班类别1]
[变量名：train2；变量标签：培训班/兴趣班类别2]
[……]
[变量名：train6；变量标签：培训班/兴趣班类别6]
[变量名：trainsp；变量标签：培训班/兴趣班类别（其他注明）]

CB1_ADD3. Based on your knowledge, what is the approximate percentage of children around you or in your child's class who attend training/interest classes?
据您所知，您周围或孩子班上，上培训班/兴趣班的孩子比例大约有多少？
1. Very few 极少
2. Few 较少
3. Half 一半
4. A few较多
5. Quite a few极多
[变量名：trainratio；变量标签：上培训班/兴趣班孩子的比例]

CB2. According to your daily observations of the child, do you agree with the following statements? 根据您目前对孩子的日常观察，是否同意下列说法？ 
	[bookmark: OLE_LINK152][bookmark: OLE_LINK153]
	Totally disagree十分
不同意
	Disagree不太
同意
	Neutral一般
	Agree同意
	Totally agree十分
同意

	CB2_1. This child studies/does things seriously.这个孩子学习/做事很认真
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_2. This child is optimistic.这个孩子生性乐观
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_3. This child likes interacting with others.这个孩子喜欢与他人交往
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_4. This child is welcomed by peers.
这个孩子很受同龄人的欢迎
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_5. This child tries to do things independently.
这个孩子尽量自己独立做事
	1
	2
	3
	4
	5


[变量名：trait1；变量标签1：性格观察：学习/做事很认真]
[变量名：trait2；变量标签2：性格观察：生性乐观]
[变量名：trait3；变量标签3：性格观察：喜欢与他人交往]
[变量名：trait4；变量标签4：性格观察：受同龄人欢迎]
[变量名：trait5；变量标签5：性格观察：独立做事]


CC. Aged 6 or above六岁以上
【CAPI】只有孩子的年龄达到6岁或以上，才问此部分。否则跳至CD部分的CAPI甄别。
【CAPI】Only ask this part if the child is aged 6 or above. Otherwise, skip directly to the CAPI screening before CD.
CC1. According to your daily observations of the child, do you agree with the following statements? 根据您目前对孩子的日常观察，是否同意下列说法？ 
	
	Totally disagree十分
不同意
	Disagree不太
同意
	Neutral一般
	Agree同意
	Totally agree十分
同意

	CC1_1. This child studies very hard 这个孩子学习很努力
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_2. This child will check several times after completing the homework to see if it is correct 这个孩子会在完成功课之后检查几次，看看是否正确
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_3. This child only plays after finishing homework. 这个孩子只在完成功课之后才玩
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_4. This child concentrates when doing things. 这个孩子做事时注意力集中
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_5. This child is well-disciplined. 这个孩子遵守纪律
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_6. Once the child starts doing a thing, he/ she must finish it in any case.这个孩子一旦开始去做某个事情时，无论如何都必须完成它
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_7. This child likes to put his/ her stuff organized.这个孩子喜欢把自己的物品摆放整齐
	1
	2
	3
	4
	5


[变量名：learn1；变量标签：学习方法观察1：学习努力]
[变量名：learn2；变量标签：学习方法观察2：检查功课]
[变量名：learn3；变量标签：学习方法观察3：完成功课之后才玩]
[变量名：learn4；变量标签：学习方法观察4：做事注意力集中]
[变量名：learn5；变量标签：学习方法观察5：遵守纪律]
[变量名：learn6；变量标签：学习方法观察6：必须完成开始的事情]
[变量名：learn7；变量标签：学习方法观察7：物品摆放整齐]

CC2. How often do you or your family members engage in the following activities with the child?
您或您的家人有多经常与您的小孩从事以下活动？ 
	
	Seldom几乎从不
	Monthly or every two months一或两月一次
	Weekly or every two weeks一或两周一次
	Almost daily几乎每天

	CC2_1. Spend time chatting with him 
花时间与他聊天
	1
	2
	3
	4

	CC2_2. Go to a bookstore, library or museum with him
与他一起去书店、图书馆或博物馆
	1
	2
	3
	4

	CC2_3. Tutor him with his homework
辅导他做功课
	1
	2
	3
	4


[变量名：engage4；变量标签：父母参与4：花时间聊天]
[变量名：engage5；变量标签：父母参与5：一起去书店/图书馆/博物馆]
[变量名：engage6；变量标签：父母参与6：辅导功课]

CC4_ADD1. How is your child's breakfast? 您孩子早餐吃得如何？ 
1. Not good 吃得不好       2. Average 吃得一般         
3. Very good 吃得很好      4. Often skip breakfast 经常不吃早餐  
[变量名：breakfast；变量标签：早餐吃得如何]

CC4_ADD2. Does your child have tooth decay? 孩子有蛀牙/龋齿吗？
[bookmark: OLE_LINK168][bookmark: OLE_LINK169]【访员注意】龋，音qǔ。【Note to Enumerator】Pay attention to the pronunciation of 龋, qǔ.
1. Yes 有                    5. No 无【跳至CC4_ADD4】【Skip to CC4_ADD4】
[变量名：badtooth；变量标签：是否有蛀牙/龋齿]

CC4_ADD3. Any treatment received (e.g., fillings)?  有没有接受治疗（例如补牙）？ 
1. Yes 有                    5. No 无
[变量名：toothcure；变量标签：是否有接受牙齿治疗]

CC4_ADD4. Does your child often eat fried, barbecued, puffed, Western-style fast food, and other junk foods? 您孩子是否经常吃油炸、烧烤、膨化、西式快餐之类的食品？
1. Never 从不	 2. Rarely 很少 3. Sometimes 有时	4. Often 经常	5. Always总是
[变量名：junkfood；变量标签：是否经常吃垃圾食品]

CC4_ADD5. Does your child often drink sugary drinks (such as milk tea) or carbonated drinks (such as cola)? 您孩子是否经常喝含糖饮料（如奶茶）或者碳酸饮料（如可乐）？
1. Never 从不	 2. Rarely 很少 3. Sometimes 有时	4. Often 经常	5. Always总是
[变量名：beverage；变量标签：是否经常喝含糖/碳酸饮料]

CC4_ADD6. Does your child exercise regularly? 您孩子是否经常体育锻炼？
1. Never 从不	 2. Rarely 很少 3. Sometimes 有时 4. Often 经常 5. Everyday每天
[变量名：exercise；变量标签：是否经常体育锻炼]


CD. Education教育
【CAPI】只有孩子的年龄达到2岁或以上，才问此部分。否则跳至CZ访员观察部分。
【CAPI】 Only ask this section if the child is 2 years old or above. Otherwise, skip to the CZ Enumerator’s Observation section
CD1. Is your child currently attending a school? (Including Child-care center, kindergarten, preschool class, and other early education are excluded)
孩子目前正在上学吗？（包括托儿所、幼儿园、学前班等学前教育）
1. Yes 是               5. No 否【跳至CZ访员观察】【Skip to CZ Enumerator’s Observation】              
【CAPI】不知道/拒答跳至CZ访员观察
【CAPI】Don’t know/refused, skip to CZ Enumerator’s Observation
[变量名：schoolw2；变量标签：是否正在上学（2岁或以上）]

CD2. The child's current level of education is? 孩子目前的受教育程度是？
	[bookmark: _Hlk3118439]1. Child-Care Center 托儿所
	【续问CD3】【Continue to CD3】            

	2. Kindergarten 幼儿园
	

	3. Preschool class 学前班   
	

	4. Grade One 一年级
	【跳至CD5】【Skip to CD5】              

	5. Grade Two 二年级
	

	6. Grade Three 三年级
	

	7. Grade Four 四年级
	

	8. Grade Five 五年级
	

	9. Grade Six 六年级
	

	10. Grade Seven 七年级
	

	11. Grade Eight 八年级
	

	12. Grade Nine 九年级
	

	13. Upper secondary school 高中
	

	14. Others (please specify) 其他（请说明）________
	【跳至 CZ访员观察】
【Skip to CZ Enumerator’s Observation】              


[变量名：gradew2；变量标签：目前受教育程度（2岁或以上）]
[变量名：gradew2sp；变量标签：目前受教育程度（2岁或以上，其他说明）]

CD3. Your child's child-care center/kindergarten/preschool class is run by? 
您的孩子上的托儿所/幼儿园/学前班的办学主体是？
1. Government 政府公办
2. Unit Collective 单位集体
3. Private 民办/私办
4. International Kindergarten 国际幼儿园
[变量名：schooltype1；变量标签：幼儿园类型]

【CAPI】此题仅问正在上海就读幼儿园的孩子，即CA19=1且CD2=2。
【CAPI】This question is only for children who are attending kindergarten in Shanghai, i.e. CA19=1 and CD2=2.
CD4. Is your child's kindergarten a "model school" in Shanghai?
您的孩子上的幼儿园是否属于上海市“示范园”？
1. Yes 是
5. No 否
【CAPI】此题结束后跳至CZ访员观察
【CAPI】Skip to CZ Enumerator’s Observation after this question
[变量名：modelschool1；变量标签：目前就读的幼儿园是否属于市“示范园”]

CD5. What is the type of your child’s school? 孩子的学校属于哪种类型？
1. Public school 公办学校    
2. International department/International classes in public schools 公办学校的国际部/国际班      
3. Private school 民办学校     
4. International school 国际学校
[变量名：schooltype2；变量标签：学校类型]

CD6. Is the child on board? 孩子目前住校吗？
【访员注意】“住校”指平时在学校住宿。
【Note to Enumerator】“On board” refers to staying at school during the week.
1. Yes 是
5. No 否
[变量名：boarding；变量标签：是否住校]

[bookmark: OLE_LINK182]【CAPI】CD7和CD8仅问目前就读小学或初中的孩子，即CD2=4-12。
【CAPI】CD7 and CD8 are only for children who are currently attending elementary or lower secondary school, i.e. CD2 = 4-12.
CD7. What means of transportation does your child usually use to go to school?
您孩子上学主要使用的交通工具是？
【访员注意】此处问的是最主要的交通工具
【Note to Enumerator】This asks for the major means of transportation
1. Subway 地铁		
2. Bus 公交车				
3. School bus 校车		
4. Taxi 出租车
5. Private car 私家汽车	
6. Motorbike/electric vehicle 摩托车/电瓶车		
7. Bicycle 自行车		
8. Totally on foot 完全步行
9. Others, please specify____ 其他，请注明__________
[变量名：schveh1；变量标签：上学交通工具1]
[变量名：schveh2；变量标签：上学交通工具2]
[……]
[变量名：schveh9；变量标签：上学交通工具9]
[变量名：schvehsp；变量标签：上学交通工具（其他注明）]

CD8. The total time your child needs for transportation is _________ minutes
您孩子路上所需要的时间一共是_________分钟
[变量名：schvehmin；变量标签：上学路上花费的时间（分钟）]

CD10. How is your child’s academic performance in class now? 目前孩子的成绩在班上如何？
	
	Very good上
	Good中上
	Fair中等
	Bad中下
	Very bad下

	CC10_1.Chinese语文
	1
	2
	3
	4
	5

	CC10_2.Mathematics 数学
	1
	2
	3
	4
	5

	CC10_3.English英语
	1
	2
	3
	4
	5


[变量名：chinese；变量标签：语文成绩]
[变量名：math；变量标签：数学成绩]
[变量名：english；变量标签：英语成绩]

CD11. What is your child’s total education expenditures during the last year? 
请问孩子去年全年的所有教育支出情况。
[bookmark: OLE_LINK164][bookmark: OLE_LINK165]【访员注意】不含生活费。教育费用为家庭实际支出。没有或免费则记作0。
【Note to enumerator】Living expenses are excluded. Education expenditures include expenditures paid or not paid by the family. Record 0 when there is none or free.
CD11_1. How much are the tuition fees? ______ Yuan
学费多少？_________元
【CAPI】数值0-1000000。【CAPI】Value between 0-1000000.
[变量名：tuition；变量标签：过去一年学费（元）]
[bookmark: OLE_LINK160][bookmark: OLE_LINK161][bookmark: OLE_LINK162][bookmark: OLE_LINK163]CD11_2. How much do interest/specialty class/remedial teaching/tutor/tutorial class fees cost? _____ Yuan 兴趣班/特长班/课外辅导/家教/补习费多少？________元
【CAPI】数值0-1000000。【CAPI】Value between 0-1000000.
[bookmark: OLE_LINK166][bookmark: OLE_LINK167][变量名：extracost；变量标签：过去一年兴趣班/特长班/课外辅导/家教/补习费（元）]
CD11_3. In the last year,  the total expenditures on your child’s education were____ Yuan去年全年这个孩子的教育总支出是________元【CAPI】数值0-1000000，且大于等于前两项之和。
【CAPI】Value between 0-1000000, and greater than or equal to the sum of the previous two. 
【访员注意】教育总支出需要大于等于学费和兴趣班的费用之和。
【Note to Enumerator】Total education expenditure needs to be greater than the sum of tuition fees and interest class fees.
[变量名：educost；变量标签：过去一年教育总支出（元）]

【CAPI】下面CD12-CD21只问目前在上海的子女，CA19=1。
【CAPI】The following CD12-CD21 are only for children currently in Shanghai, CA19=1.
CD12. Does your child attend a school in the assigned district? 
孩子上这个学校是否学区对口？
1. Yes 是		
5. No 否
9. Not applicable (like studying in upper secondary school) 不适用（如就读的是高中）
[变量名：sdmatch；变量标签：上这个学校是否学区对口]

CD13. Was your child admitted to the school with the help of your interpersonal network?
孩子上这个学校有没有托关系？
1. Yes 有		
5. No 没有
[变量名：backdoor；变量标签：上这个学校是否托关系]

CD14. Have you paid extra fees such as sponsorship to get your child admitted to the school?
孩子上这个学校有没有交赞助费等额外费用？
1. Yes 有		
5. No没有
[变量名：extrafee；变量标签：上这个学校是否交额外费用]

CD15. Is your child's current school recognized as a "key" school in Shanghai?
孩子目前就读的学校是否属是公认的上海市“重点”学校？
1. Key City Schools 市重点学校
2. Key District Schools 区重点学校
3. Non-Key Schools 非重点学校
[变量名：modelschool2；变量标签：目前就读的学校是否属于市重点学校]

[bookmark: OLE_LINK172][bookmark: OLE_LINK173]【CAPI】此题仅问那些出生时没有上海户口的孩子，即CA16_ADD!=1。
【CAPI】This question is only for those children who were born without a Shanghai household registration, i.e. CA16_ADD! =1
CD16. Has the child attended or is currently attending a school for children of migrant workers in Shanghai?
孩子是否曾经或现正就读于上海的农民工子弟学校/纳民学校？
1. Previously attended 曾经就读
2. Currently attending现正就读
5. Never attended 从未就读
[变量名：migrantsch；变量标签：是否曾经/目前就读于农民工子弟学校]

[bookmark: OLE_LINK176][bookmark: OLE_LINK177][bookmark: OLE_LINK174][bookmark: OLE_LINK175]【CAPI】此题仅问目前就读小学及以上的孩子，即CD2=4-13。
【CAPI】This question is only for children currently attending primary school and above, i.e. CD2=4-13.
[bookmark: OLE_LINK183][bookmark: OLE_LINK184]CD17. Was your child's first choice a public or private primary school when your child graduated from kindergarten? 
您的孩子在幼升小时，第一志愿填报的学校是公办还是民办小学？
1. Public primary school 公办小学
5. Private primary school民办小学
[变量名：pschoice；变量标签：幼升小时第一志愿填报的学校类型]

【CAPI】此题仅问目前就读初中及以上的孩子，即CD2=9-13。
【CAPI】This question is only for children currently attending in lower secondary school and above, i.e. CD2 = 9-13.
CD18. Was your child's first choice a public or private lower secondary school when your child graduated from primary school?
您的孩子在小升初时，第一志愿填报的学校是公办还是民办初中？
1. Public lower secondary school 公办初中
5. Private lower secondary school 民办初中
[变量名：mschoice；变量标签：小升初时第一志愿填报的学校类型]

CD19. Do you support the implementation of simultaneous enrollment in public and private primary/lower secondary schools in recent years in Shanghai? 您支持上海近年来开始施行的幼升小，小升初“公民同招” （公办和民办学校同步招生）吗？
1. Strongly oppose 非常反对
2. Oppose 比较反对
3. Neutral 中立
4. Support 比较支持
5. Strongly support非常支持
[变量名：simulrct；变量标签：是否支持“公民同招”政策]

CD20. Does your child go to after-school daycare? 您孩子放学后是否去晚托班？
1. Yes 是
5. No 否【跳至CZ访问员观察】【Skip to CZ Enumerator’s Observation】
       
[变量名：aftsch；变量标签：是否上晚托班]

CD21. What type of after-school daycare does your child attend? 您孩子上的晚托班是什么类型？
1. Those held by the school学校晚托班  
2. Those held by other institutions 机构晚托班 
3. Private ones私人晚托班
[变量名：aftschtype；变量标签：晚托班类型]


CZ. Enumerator’s observation访员观察
CZ1. Is the child on-site during the interview? 访问时小孩有没有在场？
1. Yes 有		
5. No 没有
[变量名：CZ1；变量标签：小孩在场]

CZ2. Is there any other adult on-site during the interview? (MC) 
访问时有没有其他成人在场？ （可多选）
1. Spouse配偶 		
2. Other family members其他家庭成员 				
3. Fieldwork supervisor访问督导 
4. Neighbor邻居	
5. Others (including maids, hourly-paid workers, etc.)
其他人（包括保姆、钟点工等）	
6.No other persons on site没有其他人在场 
【CAPI】Option 6 is mutually exclusive with other options. 选项6与其它选项互斥。
[变量名：CZ21；变量标签：其他人在场1]
[变量名：CZ22；变量标签：其他人在场2]
[……]
[变量名：CZ26；变量标签：其他人在场6]
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